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Sermon 72: My God, the Spreader of the
surfaces...
Herein Amir al-mu'minin tells people how to pronounce "as-salawat" (to invoke Divine blessing) on the
Prophet.

ومن خطبة له (عليه السلام)

علّم فيها الناس الصلاة عل رسول اله (صل اله عليه وآله)

]وفيها بيان صفات اله سبحانه وصفة النب والدعاء له[

My God, the Spreader of the surfaces (of earth) and Keeper (intact) of all skies, Creator of hearts on
good and evil nature, send Thy choicest blessings and growing favours on Muhammad Thy servant and
Thy Prophet who is the last of those who preceded (him) and an opener for what is closed, proclaimer of
truth with truth, repulser of the forces of wrong and crusher of the onslaughts of misguidance.

As he was burdened (with responsibility of prophethood) so he bore it standing by Thy commands,
advancing towards Thy will, without shrinking of steps of weakness of determination, listening to Thy
revelation, preserving Thy testament, proceeding forward in the spreading of Thy commands till he lit fire
for its seeker and lighted the path for the groper in the dark.

اللَّهم داح الْمدْحواتِ، وداعم الْمسموكاتِ، وجابِل الْقُلُوبِ علَ فطْرتها: شَقيِها
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وسعيدِها. اجعل شَرائف صلَواتكَ، ونَوام بركاتكَ، علَ محمد عبدِكَ ورسولكَ،
الْخَاتم لما سبق، والْفَاتح لما انْغَلَق، والْمعلن الْحق بِالْحق، والدَّافع جيشَاتِ
الاباطيل، والدَّامغ صولاتِ الاضاليل، كما حمل فَاضطَلَع، قَائماً بِامرِكَ،

مستَوفزاً ف مرضاتكَ، غَير نَاكل عن قُدُم، ولا واه ف عزم، واعياً لوحيِكَ،
الطَّرِيق اءضاالْقَابِسِ، و سى قَبروا َّترِكَ; حمنَفَاذِ ا َلياً عاضدَكَ، مهعظاً لافح

لْخَابِطل

Hearts achieved guidance through him after being ridden with troubles. He introduced clearly guiding
signs and shining injunctions. He is Thy trusted trustee, the treasurer of Thy treasured knowledge, Thy
witness on the Day of Judgement, Thy envoy of truth and Thy Messenger towards the people.

وهدِيت بِه الْقُلُوب بعدَ خَوضاتِ الْفتَن، واقَام موضحاتِ الاعلام، ونَيِراتِ
،الدِّين موشَهِيدُكَ يونِ، وكَ الْمخْزلْمخَازِنُ عونُ، وماينُكَ الْمما وفَه ،امحالا

.الْخَلْق َلولُكَ اسرو ،قيثُكَ بِالْحعبو

My God prepare large place for him under Thy shade and award him multiplying good by Thy bounty.
My God, give height to his construction above all other constructions, heighten his position with Thee,
grant perfection to his effulgence and perfect for him his light. In reward for his discharging Thy
prophetship, grant him that his testimony be admitted and his speech be liked for his speech is just, and
his judgements are clear-cut. My God put us and him together in the pleasures of life, continuance of
bounty, satisfaction of desires, enjoyment of pleasures. ease of living, peace of mind and gifts of honour.

لعا مكَ . اللَّهلفَض نرِ مفَاتِ الْخَياعضم زِهاجكَ، وّلظ حاً ففْسم لَه حافْس ماللَّه
كَ لَهاثعتاب نم زِهاجو ،هنُور لَه متْماو ،نْزِلَتَهكَ ملَدَي رِمكاو ،هبِنَاء ينانالْب بِنَاء َلع

مقبول الشَّهادة، مرض المقالَة، ذا منْطق عدْل، وخُطّة فَصل.

اءوهااتِ، ووالشَّه َنمو ،ةمعّارِ النقَريشِ، ودِ الْعرب ف نَهيبنَنَا ويب عماج ماللَّه
.ةامرْفِ التُحو ،ينَةناالْطُم نْتَهمو ةالدَّع خَاءراللَّذَّاتِ، و
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(1) Ibn Qutaybah, Gharib al-hadith, see Ibn Abi al-Hadid, IV, 364;

(2) al-Thaqafi, al-Gharat, I, 159;

(3) al-Qali, Dhayl al-'Amali, 173;

(4) al-'Azhari, Tahdhib;

(5) Ibn al-'Athir, al-Nihayah;

(6) al-Quda`i, Dustur, 119;

(7) Sibt, Tadhkirah, 136;

(8) al-Samahiji, al-Sahifat al-`Alawiyyah,

(9) al-Zamakhshari, al-Fa'iq; for the asnad of this Khutbah see al-Mahmudi, Nahj al-sa`adah, 286.
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